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Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 275 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 275 

På et seminar om kommerciel hvalfangst, som blev afholdt i Landstingssa-

len den 10 marts 2008, oplyste Færøernes repræsentant i sit indlæg, at 

Færøerne forbeholder sig ret til at genoptage tidligere tiders kommercielle 

hvalfangst og international handel med hvalprodukter. Da Danmark tiltrådte 

CITES i 1977 skete det på vegne af hele Rigsfællesskabet, dog med en 

erklæring om at implementering i Færøerne afventede færøsk lovgivning. I 

dag 31 år senere implementerer Færøerne fortsat ikke CITES, i øvrigt som 

eneste område i hele den vestlige verden udover Bosnien Hercegovina. 

International handel med hvalprodukter reguleres som bekendt af CITES. 

Kan ministeren oplyse, hvorvidt Færøernes implementering af CITES er 

nært forestående? 
 
 
Svar 

Miljøministeriet har ved flere lejligheder rettet henvendelse om spørgsmålet 

til Færøerne. Senest har jeg spurgt til sagen i forbindelse med det netop 

afholdte nordiske miljøministermøde i København den 8. april 2008.  

 

Hvornår Færøerne implementerer CITES, er op til Færøerne, som har den 

fulde kompetence til at gøre noget ved sagen. En ændring af den nuværen-

de status synes ikke at være nært forestående.      
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